



PROTOKOLL NR 8-2026

Protokoll fört vid styrelsesammanträde med styrelsen för Svenska Älghundklubben

Tid: Onsdag 24 juni 2026

Plats: Zoom

Medverkande styrelseledamöter

Magnus Røjilind

Anton Joelsson

Elin Haglund

Therese Lindeberg

Fredrik Herskind

Jan-Anders Thorud

Mats Granström

Joachim Gunnarsson

Jesper Sundqvist

Adjungerad

Mona Sundqvist

§ 1. SAMMANTRÄDETS ÖPPNANDE

Ordförande Magnus Røjilind hälsar alla välkomna och förklarar styrelsesammanträdet för öppnat.

§ 2. DAGORDNING

Styrelsen beslutar att

- Godkänna dagordningen.

§ 3. FÖREGÅENDE PROTOKOLL NR 7-2026 och ÅRSSTÄMMOPROTOKOLL

Styrelsen beslutar att

- Med godkännande lägga protokollen till handlingarna.

§ 4. RAPPORT AVELSKOMMITTÉN

Joachim informerar om att AK haft ett möte med representanter NEKF och Hälleforshundklubben i syfte att utöka samarbetet gällande Hälleforshund. Norge ska försöka närma sig SE i avelsfrågorna.

Det har inkommit en ansökan om dispensregistrering av en Hälleforshund. Ärendet har behandlats av kommittén, som efter samråd med berörd rasklubb beslutat att avstyrka ansökan. Detta ärende har även diskuterats ingående med SKK/AK som efter vår förklaring går på vår linje och avslår dispensen.

RAS (Rasspecifik avelsstrategi) för Vit älghund har varit ute på en ny revideringsrunda hos SVÄ.

Dokumentet är nu färdigjusterat och inskickat till SKK/AK för vidare behandling och slutligt

fastställande. När RAS är fastställt avser AK att inge ansökan om ett inkorsningsprojekt för rasen.

Kommittén kommer att vara drivande i arbetet med projektet i nära samverkan med ordförandena i den svenska och norska rasklubben. Till denna grupp kommer även personer med relevant kompetens att involveras.

Björnhundklubben har inkommit med en begäran om att få återta sin ansökan avseende hälsoprogram 1 för Chondrodysplasi, benskörhetssjukdom, Prcd-PRA och hypofysär dvärgväxt som tidigare skickats till SKK. Klubben kommer, i likhet med tidigare, att internt samla och lagra resultat från genomförda undersökningar. Det åligger klubben att till AK inkomma med sammanställningar av dessa resultat fyra gånger per år.

AK kommer att genomföra ett möte med Björnhundklubben i syfte att närmare diskutera den föreliggande HD-problematiken inom rasen. Fokus för mötet är att gemensamt analysera nuläget, utbyta information samt identifiera möjliga åtgärder och strategier för att förbättra situationen framgent.



Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 5. RAPPORT FRÅN JAKTPROVSKOMMITTÉN

Anton berättar att kommittén har haft ett fysiskt möte i Arlandastad, där de gått igenom och diskuterat de synpunkter som inkommit från lokalklubbarna angående jaktprovsreglerna.

Synpunkterna visar en tydlig riktning och innehåller flera lösningsorienterade förslag, bland annat avseende förföljande. De föreslagna förändringarna bedöms dock medföra betydande kostnader för anpassningar i Provdata. Ett digitalt uppföljningsmöte är planerat till nästa vecka.

Anton informerar om att SKKs Jakthundskommitté har behandlat en överklagan från en jaktprovsdomare som avauktoriserats. Efter prövning beslutade SKK/JhK att avslå överklagan och därmed fastställa det tidigare beslutet om avauktorisation. Samtidigt uppmanar SKK/JhK SÄK att genomföra en översyn av samtliga personer som varit involverade i den händelse som låg till grund för avauktorisationen. Styrelsen diskuterar återigen ärendet och bedömer att redan vidtagna åtgärder är proportionerliga i förhållande till de omständigheter som framkommit i ärendet.

Ett tidigare ärende rörande avauktorisation av en jaktprovsdomare återupptogs för diskussion med anledning av att ny information framkommit. Styrelsen tog del av de nya omständigheterna och diskuterade vilken betydelse dessa kan ha för bedömningen av ärendet. Efter genomgång konstaterades att den nytillkomna informationen styrker tidigare yrkan om avauktorisation.

Laikaklubben har till Anton inkommit med en begäran om en pejl till Vildsvins-SM.

Styrelsen beslutar att

- De åtgärder som tidigare beslutats och genomförts bedöms vara tillräckliga och väl avvägda. Styrelsen avser därför att stå fast vid sitt fattade beslut. Anton svarar SKK/JhK.
- Skicka begäran till SKK om avauktorisation gällande NN. Mona ansvarig.
- Bistå med en pejl till Vildsvins-SM.
- I övrigt godkänna rapporten.

§ 6. RAPPORT FRÅN DATAKOMMITTÉN

Magnus meddelar att Peter har genomfört de systemanpassningar i Utställningsdata som krävs med anledning av den kommande regeländringen för certifikat i junior- och veteranklass. Uppdateringen kommer att driftsättas före den 1 september.

Magnus har haft kontakt med Xlent och de diskuterar för närvarande kommande uppdateringar.

Vidare informerar Magnus om de driftstörningar som den senaste tiden förekommit i Utställningsdata, där systemet vid flera tillfällen har låst sig under pågående utställningar. Enligt uppgift har problemen orsakats av belastningsattacker mot serverna. Kommittén utreder för närvarande vilka åtgärder som kan vidtas för att förebygga liknande störningar och stärka systemets driftsäkerhet. Ett möjligt alternativ är SKKs Dog Show. Kommittén kommer att titta närmare på det systemet och utvärdera dess funktionalitet samt lämplighet som komplement eller alternativ framöver.

Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 7. RAPPORT UTSTÄLLNINGSKOMMITTÉN

Elin informerar om de nya utställningsreglerna som kommer att gälla från den 1/9.

Det är även påbörjats ett arbete med att kontakta de personer som tidigare deltagit i klubbens anatomiutbildningar, i syfte att undersöka intresset för fortsatt utbildning och framtida uppdrag inom exteriörverksamheten.



Styrelsen konstaterar samtidigt att utbildningsvägen för att bli exteriördomare upplevs som både lång och omfattande, vilket riskerar att minska intresset hos potentiella kandidater. Styrelsen ser därför ett behov av att föra en dialog med SKK om möjligheterna att se över och förenkla processen.

Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 8. RAPPORT VILDSVINSSKOMMITTÉN

Arbetet med regelrevideringen har påbörjats och två möten har hittills genomförts. Enkät svar har sammanställts för att fånga upp domarnas synpunkter. Mats och Fredrik har tagit fram nya förslag, som nu är ute på genomläsning. Arbetet följer tidsplanen och bedömningen är att processen ligger bra till.

Vildsvins-SM kommer att arrangeras av Östsvenska ÄK tillsammans med Laikaklubben i Gimo den 4 december.

Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 9. RAPPORT REDAKTIONSKOMMITTÉN

Manusstoppet närmar sig för Älghunden nr-3 och Magnus påminner om att kommittéerna har ett gyllene tillfälle att informera om kommande aktiviteter, planer och nyheter. Det kan också vara rapporter från redan genomförda aktiviteter och arrangemang.

Magnus har blivit kontaktad av JO Förlaget angående deras kommande jaktpodd inför Älghunds-SM. De önskar medverkan av representant från SÄK vid denna sändning.

Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 10. NORDISK ÄLGHUNDUNION

NÄU har genomfört ett möte sedan senaste rapporten. Dagordningen var förhållandevis kort och det var inga större frågor som krävde omfattande behandling.

Fokus framåt ligger nu närmast på de kommande Nordiska Mästerskapet. I samband med detta har frågan om särskilda landslagskläder aktualiserats. Jan-Anders har undersökt ett par alternativ och diskussioner har förts kring möjliga leverantörer. Ett förslag som lyftes under mötet är att ta kontakt med Hylte för att undersöka möjliga lösningar och samarbetsformer.

Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 11. PROVPERIODER OCH DISPENSER

Mona informerar om SKKs reviderade rutiner kring dispensgivning under hundförbudstiden.

Rutinerna har anpassats med anledning av länsstyrelsernas senaste beslut och den förändrade tillämpningen av gällande regelverk.

Tyvärr råder det i dagsläget skillnader mellan länsstyrelsernas tillämpning av regelverket och beslut, vilket innebär att förutsättningarna varierar mellan olika län. Detta påverkar bland annat under vilka datum särskilt älgspårprov och ledhundsprov får genomföras. Avsaknaden av en enhetlig tillämpning ställer ökade krav på att varje lokalklubb säkerställer vilka lokala beslut och bestämmelser som gäller inom det aktuella länet.



Styrelsen beslutar att

- AU uppdras att sammanställa och analysera länsstyrelsernas beslut samt ta fram en vägledande skrivelse till lokalklubbarna avseende gällande regelverk och tillämpning.

§ 12. SAMARBETSPARTNERS / AVTAL

Avtalet med Natlink är klart och undertecknat. Bosse kommer att genomföra en första utbildning för klubbarnas utbildningsansvariga redan till helgen. Utbildningen kommer att fokusera på användningen av den nya appen, med särskild tonvikt på de funktioner som berör jaktprovssdomarna. Diskussionerna med JO Förlaget fortsätter i en positiv anda och i dagsläget bedöms merparten av de viktiga frågorna vara lösta och nära en överenskommelse. Dialogen fortgår.

Styrelsen beslutar att

- Godkänna rapporten.

§ 13. ÖVRIGA FRÅGOR

Rättvik. Stugor bokade. Avelskommittén erbjuder ögonlysning under lördagen i vanlig ordning. Jaktprovskommittén planerar för ett fysiskt möte. Styrelsen ämnar också ha ett möte.

Årsstämman redovisning. Alla klubbar har inte inkommit med redovisning av reseräkningar i samband med stämman.

Styrelsen beslutar att

- Samtliga kollar sin kalender och meddelar Mona om möjlighet att närvara för ett styrelsemöte i samband med Rättviksutställningen.
- Mona skickar ut en påminnelse till de klubbar som inte redovisat sina kostnader för resor i samband med årsstämman.

§ 14. NÄSTA STYRELSESAMMANTRÄDE

Styrelsen beslutar att

- Preliminärt fredag 7 augusti i Rättvik med möjlighet att delta via Teams/Zoom.
- Deltagande och eventuellt boende rapporteras till Mona.

§ 15. SAMMANTRÄDETS AVSLUTNING

Magnus tackade för visat intresse och förklarade mötet för avslutat.

Vid protokollet:

Mona Sundqvist
Sekreterare

Justeras:

Magnus Röjllind
Ordförande